
Abstrakt 

Téma mé bakalářské práce se zabývá transformací americké protidrogové politiky 

během administrace Baracka Obamy a následné hodnocení jeho úspěchu. Cílem mé práce je 

popsat změny v protidrogové politice za posledních sedm let a objektivně zhodnotit, zda jsou v 

souladu s původním záměrem Obamovy administrativy v roce 2010. Rozhodl jsem se hodnotit 

strategii Obamy na základě dvou kritérií. Zaprvé, zda se Bílému domu podařilo prosadit změny 

v drogové politice, a za druhé, zda tato změna přinesla očekávané výsledky. 

 

Prezident Obama kladl velký důraz na změnu přístupu v boji s drogami od tvrdých 

represí ke prevenci a nápravě. Drogová závislost se začala chápat jako duševní nemoc, ne jako 

trestný čin. S Obamacare jsou drogově závislí schopni najít si zadarmo odbornou pomoc. Navíc 

byly zahájeny podpůrné programy pro místní komunity, aby se zabránilo šíření drogového 

problému mezi mladými lidmi. Ale tato změna v protidrogové politice nevedla k takovým 

výsledkům, které si Obamova administrativa představovala. Počet uživatelů drog se zvýšil. 

Poprvé v historii Spojených států zemřelo více lidí kvůli drogám než střelbě. Během posledních 

tří let vzrostla také epidemie opioidů, kterou Obama vůbec nezachytil. Úspěšnost jeho politiky 

je proto smíšená. 

 


